

Brøndby, den 10. april 2025

Referat af Bestyrelsesmøde i DanskHåndbold Øst

Torsdag den 10. april 2025, kl. 17.30 – 21.00 i Idrættens Hus, Bygning H, Mødelokale Anja Andersen.

Deltagere: Troels Hansen, Gitte Dahl, Mette Vestergaard, Henrik Daugaard, Jacob L. Olsen, John Stilling-Laursen, Randi Alban, Michael Svendsen, Benny Salling og Søren Rasmussen (referent)

Afbud: Michael V. Knudsen.

Dagsorden

Punkt 1 (B)

Godkendelse af dagsordenen

Gitte Dahl har fremsendt materiale til brug for eget orienteringspunkt om ungeudvalget.

Dagsordenen godkendt.

Punkt 2 (B)

Godkendelse af seneste referat

Referatet godkendt.

Punkt 3 (O)

Lukkede punkter

Lukket punkt ikke refereret.

Punkt 4 (O)

Indstillinger og behandlinger heraf

Ingen indstillinger, hvorfor punktet springes over.

Punkt 5 (O)

Økonomi – Orientering, opfølgning og tilsyn

Den reviderede årsrapport for 2024 blev gennemgået med fokus på de foretagne efterposterings, som også fremgår af det fremsendte revisionsprotokollat (bilag 5.1.c – side 93) Supplerende bemærkninger.

Regionschefen gav desuden bestyrelsen en forklaring på, hvorfor bestyrelsen så relativt sent havde tilgået materialet fra revisor.

Årsrapporten blev godkendt enstemmigt, og indstilles til repræsentantskabets endelige godkendelse. Årsrapporten med tilhørende bilag blev underskrevet af de fremmødte bestyrelsesmedlemmer.

Punkt 6 (O)

Orientering fra regionschefen, samt foreningskonsulenter

Med udgangspunkt i den skriftligt fremsendte orientering, blev fremtiden for de to tværregionale stillinger – breddekommunikationsmedarbejderen og breddedommerkoordinatoren opridset.

Bestyrelsen tog den skriftlige redegørelse til efterretning uden bemærkninger.

Med udgangspunkt i revideret præsentation [Bilag 6.2 – Medlemstal – Præsentation 10.04.25.pptx](#), gennemgik foreningskonsulent Benny Salling medlemstal og tendenser med fokus på DanskHåndbold Øst område. Undervejs og efterfølgende gav dette en del spørgsmål og viden.

Der ligger en masse brugbar viden, som administrationen fremadrettet vil gøre sig yderligere nysgerrig på, i forhold til at skaffe viden om hvor det går godt, og hvor vi er udfordret.

Bestyrelsen tog gennemgangen til efterretning. Skulle de enkelte udvalg ønske endnu mere viden lige på deres område skal formanden tage fat i sin tilknyttede foreningskonsulent, som har adgangen til Power BI. Bestyrelsen forventer at administrationen uddrager læring og styrer indsatser og foreningskontakter herefter.

- Beach-drone billeder i forbindelse med vores kommende stævnesæson. JSL undersøger hvad det vil koste.

Bestyrelsen bemyndigede TH og JSL til at gå videre med dette.

Punkt 8 (O) Orientering om arbejdet i DanskHåndbold Øst og nationale udvalg

8.1 Turneringsudvalg

- Stor utilfredshed omkring proces omkring turneringsstruktur
 - Der er forfattet en mail omkring arbejdsprocessen i nationalt TU. Der tages ikke hensyn til Øst, og der gives ikke mulighed for åben proces bl.a. i forhold til referatskrivning m.v.
- Ungdomspokal 2 var i lørdags kombineret med finale i seniorpokalturneringen, kaldet Gamepatch.dk – pokalen, hvilket gav en festlig ramme omkring arrangementet.
- John Stilling-Laursen meddeler han ikke genopstiller som TU-formand. Bestyrelsen foreslår Stefan Nordlund som kandidat.

8.2 Dommerudvalg

- Der er fortsat enkelte reaktioner vedr. samkørsel. Det har pt. givet 3 dommere der har valgt at stoppe.
- Er i gang med at udbyde en samlet pakke omkring dommertøj.

8.3 Talentudvalget

Intet at berette.

8.4 Børneudvalget

- Der er indgået ny aftale om stævne i Sommerland Sjælland. Stævnet afvikles den 30. august 2025.
- Der vil ikke være "karavane"-aktiviteter. Mulig

- Afslutningsstævne den 12. april i Køge
- Teststævne i Køge 1. juni ud fra beskrivelsen i Projekt Kamptilbud.
- Anne Breum Andersen, kaldet "Krælle", ønsker at udtræde af udvalget.
- Der skal søges via opslag på Facebook snarest, samt evt. også i vores nyhedsbrev primo maj 2025.

8.5 Ungeudvalget

- Foreningsmøde den 7.april (se evt. præsentation her [Foreningsmøde 07042025.pptx](#))
 - To lejre – dem der kan selv og dem der mener de ikke kan pga. af de andre
 - Hvordan skaber vi de bedste ungemiljøer
 - Efterskolerne var repræsenteret af KIES/ Mathias Berg
 - Mange gode debatter og holdninger
- Nyt projekt i forlængelse af "Den sekundære voksne", kaldet "Frirum". [Frirum – projekt.pdf](#). Projektet udarbejdes i samarbejde med Center for Ungdomsstudier, og finansieres af de resterende midler fra den oprindelige ansøgning.
- Nationalt udvalg arbejder på anbefalinger omkring digital adfærd.

8.5 Uddannelsesudvalg

Udvalgsformanden havde afbud. Hans indlæg kommer her. Ift. orientering fra uddannelsesudvalget til bestyrelsesmødet er nedenfor data:

BTU: 21 afviklet – 282 kursister

TRU: 6 afviklet – 138 kursister

Ungtræner-uddannelse: 2 afviklet – 34 kursister

2 inspirationskurset afviklet med 31 kursister.

Vi har søsat uddannelsesambassadør, men vi har ikke fået det ud at leve endnu. Vi arbejder mere målrettet med det på sigt.

Samtidig kan det oplyses at jeg på seneste nationale møde løftede problematikken ift. arbejdsopgaver mm. i de regionale udvalg. Det blev ført til referat med følgende tekst

Udvalget havde en omfattende debat om de regionale udvalgs rolle og opgaver. Udvalgsmedlemmerne gav udtryk for, at de regionale udvalg generelt er udfordrede og famler lidt i blinde i forhold til at skabe mening i samspillet med en mere ressourcestærk administration og nogle i mange tilfælde erfarne foreningskonsulenter. Det blev også drøftet, hvor mange udvalgsmedlemmer og -møder, der burde være i en regional kontekst.

Der var enighed om at arbejde videre med modellen med et fællesmøde for de regionale uddannelsesudvalg i august/september. I forlængelse heraf kan det være relevant med fælles onlinemøder – evt. kombineret med et regionalt møde.

8.6 Arrangementsudvalg

Finalestævner afviklet med deltagelse af arrangementsudvalget

- 1. marts 2025 Ungdomspokal 1 i Virum
- 5. april 2025 Ungdomspokal 2 i Værløse

Udvalgsorienteringer blev taget til efterretning. Bestyrelsen gav opbakning til indstillingen til Stefan Nordlund som bestyrelsens kandidat til formandsposten i turneringsudvalget efter JSL. TH og JSL afklarer hvor kritikken over samarbejdet i nationalt TU skal stiles.

Regionschefen sørger for at genopslå en ledig post i Børneudvalget på Facebook, samt i vores regionale nyhedsbrev.

Punkt 9 (O/D)

Opfølgning/status på projektarbejdet

9.1 Repræsentantskabsmøde

Der var ingen spørgsmål eller kommentarer til fremsendt køreplan.

Der mangler fortsat skriftlige beretninger fra Talent- og turneringsudvalg.

Bestyrelsen tog køreplan til efterretning. Manglende bidrag skal være regionschefen i hænde mandag den 14. april – senest!

9.2 Regionalt Kickoff

Den fremsendte køreplan blev debatteret, specielt med fokus på dato.

Mødets afvikling blev besluttet, og datoen fastsat til 27. maj 2025. Der blev nedsat en styregruppe bestående af GD, RA og SR – med TH i baggrunden. SR indkalder til møde i styregruppen, og oprettet en mødeindkaldelse til alle deltagere ASAP.

9.3 Projekt Kamptilbud

RA og GD gennemgik de udarbejdede projektspor.

Bestyrelsen tog gennemgangen til efterretning. BU sporet mangler udarbejdet materiale, samt renskrevet projektbeskrivelse. RA og SR går videre med dette lige efter påske.

Punkt 10 (D)

Eventuelt

Intet at bemærke under eventuelt.

Mødet afsluttet kl. 20.34.

DanskHåndbold Øst

Troels Hansen
Formand

/

Søren Rasmussen
Regionschef